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Nr. 171 BRIEF VAN DE MINISTER VAN JUSTITIE

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 9 november 2005

Tijdens overleg met uw Kamer op 27 april 2005 (Handelingen II, vergader-
jaar 2004–2005, nr. 78, blz. 4695–4732) heb ik, naar aanleiding van een
daartoe strekkend verzoek van mw. Griffith (VVD), een overzicht toege-
zegd van de stand van zaken en de verdere planning van de implemen-
tatie van de Cannabisbrief1. De voor u liggende brief, die ik u mede
namens mijn ambtgenoten van VWS en BZK aanbied, voorziet daarin.
Daarnaast zijn in deze brief ook toezeggingen meegenomen die ik in
hetzelfde overleg van 27 april 2005 heb gedaan.
De implementatie van de Cannabisbrief is in volle gang. De aangekon-
digde voornemens en maatregelen zijn inmiddels voor een groot deel
gerealiseerd of in uitvoering en een aantal maatregelen zal binnen afzien-
bare termijn worden geïmplementeerd. Terwijl in het hiernavolgende de
stand van zaken op de belangrijkste maatregelen uit de Cannabisbrief op
hoofdlijnen uiteengezet wordt, vindt u in de bijlage2 bij deze brief een
meer gedetailleerd overzicht van de stand van zaken ten aanzien van de in
de Cannabisbrief aangekondigde beleidsvoornemens.

Belangrijkste ontwikkelingen in de voortgang

Uitgangspunt bij de maatregelen uit de Cannabisbrief is de aanpak van de
negatieve neveneffecten van het Nederlandse coffeeshopbeleid, zoals
drugstoerisme, wietteelt en niet-gedoogde verkoop. Daarnaast wordt in
het Actieplan Ontmoediging Cannabis ingezet op het zoveel mogelijk
voorkómen van gebruik en in het bijzonder van problematisch gebruik.

In de Cannabisbrief worden maatregelen en acties dan ook beschreven
aan de hand van de volgende vier hoofdlijnen: ontmoedigingsbeleid,
aanscherping handhaving cannabisbeleid, coffeeshoptoerisme en intensi-
vering van de aanpak van de teelt. Hierbij is gestreefd naar een totaal-
pakket van elkaar aanvullende maatregelen. Rode draad hierbij is een
intensivering van een meer integrale aanpak, dat wil zeggen dat vanuit
gemeente, politie en OM op lokaal niveau met andere diensten actief
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wordt samengewerkt en verschillende – zowel bestuurlijke als strafrechte-
lijke – sancties naast elkaar worden toegepast.

Op de vier hierboven genoemde hoofdlijnen zijn de afgelopen periode
belangrijke activiteiten in gang gezet. Ten aanzien van het ontmoedigings-
beleid is een positieve ontwikkeling dat het gebruik van cannabis onder
scholieren een dalende trend vertoont. Uit de meest recente meting uit
2003 blijkt dat sinds 1996 het ooit gebruik van cannabis van bijna 22% tot
minder dan 19% en het actuele gebruik van ruim 11% tot minder dan 9%
is gedaald. Het Trimbos-instituut is een 3-jarig project gestart om voorlich-
ting en preventie in coffeeshops te verbeteren. De jaarlijkse massamediale
campagne was in 2004 en 2005 gericht op het gebruik van cannabis. Ook
volgend jaar zal cannabis het onderwerp van deze campagne zijn. Het
gemiddelde THC-gehalte in Nederwiet lijkt, na een aanvankelijke stijging,
te stabiliseren. Het Rijksinstituut voor Volksgezondheid en Milieu (RIVM) is
opdracht gegeven onderzoek te doen naar de acute gezondheidsrisico’s
van cannabis met een hoog THC-gehalte. De resultaten van dit onderzoek
worden in maart 2006 verwacht.

Om de aanpak van de niet-gedoogde verkoop van (soft)drugs vanuit
woningen te bevorderen, ligt momenteel een wetsvoorstel (wijziging van
artikel 13b Opiumwet) ter consultatie voor bij een aantal organisaties. Dit
na signalen vanuit met name de grensgemeenten dat het sluiten van
woningen van waaruit (soft)drugs verhandeld worden, in de praktijk een
zeer moeizaam proces is. Doel hiervan is een effectievere aanpak van de
illegale verkooppunten, waarmee naar verwachting ook het drugs-
toerisme kan worden teruggedrongen.

Met ditzelfde doel zal de gemeente Maastricht op korte termijn – na
instemming van de Maastrichtse gemeenteraad met het projectplan – van
start gaan met een pilot waarbij de verkoop van cannabis in coffeeshops
tot ingezetenen wordt beperkt. Ook vindt momenteel overleg plaats met
de Duitse en Belgische autoriteiten met het oog op verdergaande grens-
overschrijdende samenwerking ter bestrijding van drugstoerisme.

In veel gemeenten en regio’s, zoals in Rotterdam, Utrecht en Eindhoven,
wordt reeds met succes integraal samengewerkt bij de aanpak van de
wietteelt door de lokale driehoek, andere handhavingsdiensten en ener-
giebedrijven en woningcorporaties. Deze geïntensiveerde samenwerking
heeft niet alleen zijn weerslag in een toename van het aantal ontmantelde
hennepkwekerijen in 2004, maar ook worden in toenemende mate
verschillende sancties op de telers toegepast. Ten behoeve van een
verdere verfijning en verbreding van deze integrale aanpak zijn door
Handhaven op Niveau in november 2004 «best practices»1 beschikbaar
gesteld aan gemeenten en andere belanghebbenden. Op dit moment
werken de ministeries BZK en Justitie, in samenwerking met het Centrum
voor Criminaliteitspreventie en Veiligheid (CCV, voorheen het Steun- en
Informatiepunt Drugs en Veiligheid), aan een verdere ontwikkeling van de
integrale aanpak van wietteelt. Daarbij zal onder meer gekeken worden
naar efficiëntere manieren voor het ontmantelen van de wietplantages en
naar de vraag welke andere – met name bestuurlijke – mogelijkheden
naast het strafrecht ingezet kunnen worden bij de aanpak van wiet-
plantages, zoals bijvoorbeeld het verhalen van ontmantelingskosten op de
teler.

Zoals reeds aan uw Kamer gemeld2, wordt naast het bevorderen van de
integrale aanpak van de wietteelt ook ingezet op de aanpak van de achter-
liggende criminele organisaties. Op initiatief van Openbaar Ministerie en
politie in Limburg en Brabant-Noord en Zuid-Oost gaan binnenkort in vier
politieregio’s rechercheonderzoeken naar de georganiseerde criminaliteit

1 «Integrale aanpak van wietteelt, uitwerking
van praktijkvoorbeelden», Handhaven op
Niveau (HoN) (november 2004).
2 TK 2004–2005, 24 077, nr. 156.
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achter de wietteelt van start. Nadruk in deze eerste fase van dit project ligt
op het in beeld brengen van de vraag hoe deze organisaties opereren,
waarbij in de verschillende regio’s telkens een ander kwalitatief accent zal
worden gelegd, zoals bijvoorbeeld de mogelijke rol van growshops, wiet-
teelt en kampers, wietteelt in achterstandswijken en ten slotte wietteelt in
agrarisch buitengebied. Deze moeten niet alleen concrete strafzaken ople-
veren, maar ook informatie over wat de meest geschikte interventiestrate-
gieën zijn voor de aanpak van dit fenomeen. Dergelijke strategieën
kunnen, bij gebleken bruikbaarheid, als «best practices» van kansrijke
opsporingsmethoden beschikbaar zullen worden gesteld aan andere
parketten en politieregio’s.

Het behoeft geen betoog dat dit beleidsterrein ook de komende jaren veel
aandacht zal blijven vragen. Het kabinet zal dan ook niet alleen nadrukke-
lijk blijven monitoren of de in gang gezette maatregelen het beoogde
effect sorteren, maar zal ook inspelen op nieuwe ontwikkelingen en waar
nodig aanvullende maatregelen treffen.

De Minister van Justitie,
J. P. H. Donner
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